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de Gazette va 

Skanjbeek 
nieuwsbrief van de Schendelbeekse Dorpsraad - nummer 20  (september 2023) 

 

 

 

 

 

Beste dorpsgenoten, 
 
Mijn eerste jaar als voorzitter van de dorpsraad zit er op: in sep-
tember starten we (net als de schoolkinderen) een nieuw 
werkingsjaar. 
 
Dat we in Schendelbeke met de Dorpsraad niet stilzitten zal ieder-
een ondertussen al doorhebben. Met een vast team van vijftien 
vrijwilligers zorgen we voor een  tiental activiteiten per jaar en dat 
vraagt veel vergader- en voorbereidingswerk. Ik wil langs deze 
weg dan ook de leden van de dorpsraad (en hun familie) bedanken 
voor hun belangeloze inzet. 
 
Sinds de vorige editie van “de Gazette” kunnen we terugkijken op  
volgende evenementen: 
De nieuwjaarsreceptie - een basiscursus “reanimatie” (waar meer 
dan 75 mensen gratis aan deelgenomen hebben) - Walmkenbrand 
- de Lenteschoonmaak - de Buurtbabbel  - Gaandeweg  
Schendelbeke - een super editie van onze jaarlijkse BBQ en zeer 
recent nog het “Toverplein”. 
 
Een hele boterham dus als je weet dat we tussentijds nog zeer fre-
quent bezig zijn met vergaderingen rond “Het Kwartier van de 
Toekomst” en de “Verwevingszone” tussen het industrieterrein en 
de dorpskern. 
 
In het najaar organiseren we onze “Kaas- en Breugelavond” in  
oktober, onze tweede leuke en ontspannende Bingoavond in  
november en een “kerstevenement” in december. 
 
Verder gaan we in deze editie dieper in op het “Kwartier van de  
Toekomst” Weet dat wij, als dorpsraad, in dit dossier slechts één 
doel hebben: onze burgers zo correct en compleet mogelijk  
informeren.  

 

In dees Gazette 

 

Stand van zaken:  
Het kwartier van de  

Toekomst (KVT)  

***  
Onze enquête: 

Schendelbeke 2030 

***  

Infomoment:  
terugkoppeling  
verwevingszone 

 

Evenementen 
Om vrij te houden:  

 

woensdagavond  

11 oktober 

infomoment  

verwevingszone  

***  

vrijdagavond 

13 oktober 

kaas- en breughelbuffet 

***  

zaterdagavond 

25 november 

Bingoavond 

 

 

 

 

V.U. Jan Thienpont - De Coster 
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Heb je zelf vragen of bezorgdheden rond dit Kwartier? Stuur ze dan naar: 
 kwartiervandetoekomst@geraardsbergen.be 
 
En uiteraard vinden we jullie mening uiterst belangrijk als het gaat over de toekomst van ons 

dorp: vul aub de enquête Schendelbeke 2030 in! 

 
Liefst digitaal via https://forms.gle/2EbnFNoSiTX4iDMr7 
of op onze website www.dorpsraadschendelbeke.be 
maar het kan ook op papier (als bijlage aan deze krant verdeeld) 

 
Veel leesplezier 
Jan Thienpont De Coster 
 

Het kwartier van de toekomst (KVT) 

 

Op 20 juli vorig jaar besliste de federale ministerraad om een tweede kwartier – naast 
Charleroi – uit te bouwen in Geraardsbergen.  De realisatie ervan wordt voorbereid door 
Defensie in samenwerking met Solva en het Lokaal bestuur van onze stad. 
 

De overlegstructuur 
 

Vertegenwoordigers van deze drie instanties vormen samen een stuurgroep, de zogenaamde 
'Plenaire vergadering'.  De verslagen ervan worden telkens gepubliceerd op de website 
'geraardsbergen.be' onder de rubriek 'komst van een legerkazerne, kwartier van de 
toekomst'. Deze stuurgroep kwam een eerste keer samen in december 2022 en vervolgens in 
maart, mei en juni van dit jaar.  Ook in het stadsmagazine verschenen reeds enkele artikels 
over het project. Dit was zo in het septembernummer 2022 en verder in het nummer van 
maart en juni 2023. Ook deze publicaties kunnen nog steeds gelezen worden op de website 
van het lokaal bestuur. Naast de stuurgroep zijn een aantal werkgroepen actief: 
'infrastructuur', 'partnerschappen' en 'communicatie en participatie', waarvan de verslagen 
niet gepubliceerd worden. 
 

Onze rol 
 

Sinds begin dit jaar hebben we er op aangedrongen om als dorpsraad deel te mogen uitmaken 
van de werkgroep rond communicatie en participatie.  Er werd ons gevraagd nog wat geduld 
te hebben, omdat er nog zo weinig uitgewerkt was.  Maar dit kon ons niet overtuigen. Het 
informeren van de inwoners en het organiseren van participatie – in nauwe samenwerking 
met het lokaal bestuur – zijn immers kernopdrachten van een dorpsraad. Maar er is nog een 
andere reden voor ons ongeduld: de angst die leeft bij veel inwoners. Langs de ene kant is er 
het vrij beperkte nieuws vanuit de stuurgroep KVT, daarnaast de informatie en de 
standpunten van de vzw 'Red de Godsbergkouter' en daar bovenop de geruchtenstroom 
waarop we geen antwoord kunnen bieden. 

mailto:kwartiervandetoekomst@geraardsbergen.be
https://forms.gle/2EbnFNoSiTX4iDMr7
http://www.dorpsraadschendelbeke.be/
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We merken dat bij de inwoners en vooral de aangelanden veel vragen leven, bezorgdheid, 
ongerustheid.... Enkele voorbeelden: 'is er al definitief beslist of de kazerne in Schendelbeke 
komt of ergens anders in Geraardsbergen? – wanneer komt ze? – wat zal de overlast zijn op 
het vlak van verkeersdrukte? – en lawaai vanop het oefenterrein? – zal het nog veilig zijn in 
ons dorp? – waar is de globale visie over het geheel van Schendelbeke: de dorpskern, de 
verwevingszone, de leemontginning, het kwartier?.... 
 

Concrete, éénduidige informatie kan de ongerustheid voor een deel ongedaan maken.  
En daar willen we onze rol in spelen, er toe bijdragen dat de inwoners zo nauwkeurig mogelijk 
worden ingelicht over de stand van zaken. 
 

Een kennismaking 
 

Toen werd een belangrijke stap gezet.  We werden als voltallige dorpsraad uitgenodigd voor 
een kennismakingsgesprek met vertegenwoordigers van de stuurgroep. Deze ontmoeting had 
plaats op 8 juni. We werden ontvangen door de kolonels Manuel Monin (projectleider voor 
Charleroi en deze kazerne) en Erik Eenaerts (communicatieofficier). Het lokaal bestuur was 
vertegenwoordigd door haar Algemeen directeur Veerle Allaert, Sarah Lequeu 
(participatieambtenaar), Isabel Renneboog (communicatieverantwoordelijke) en Davy De 
Dobbeleer (omgevingsambtenaar). Tenslotte Bart Wallays, Algemeen directeur van Solva. 
 

Het concept 
 

Een belangrijk gedeelte van onze ontmoeting ging over het concept van dit nieuwe type 
kazerne, dat past in een ruimer kader (STAR-plan), waar Defensie terug groeit, na jaren van 
afslanking.  Meer personeel, moderne infrastructuur, vernieuwing van het  materieel en de 
capaciteiten. Beide officieren brachten hun verhaal aan de hand van een 
PowerPointpresentatie. We leerden er uit dat dit concept streeft naar een meer open 
kazerne, toegankelijk in lagen. In de loop van de avond kregen we ook verdere informatie 
over de concrete invulling van de voorziene kazerne. 
 

Wie en wat? 
 

De basis wordt gevormd door een Nederlandstalig gemotoriseerd infanteriebataljon[*] dat 
gebruik maakt van gepantserde wielvoertuigen en geen rupsvoertuigen. Paraat stelling van 
de militairen vereist opleiding – die plaats vindt in het kwartier, zeker voor wat de basistaken 
betreft – én training waarvoor een oefenterrein is voorzien. Naast de basistraining ter plaatse 
gaan doorgedreven oefeningen ondermeer door in Frankrijk en Duitsland waar veel meer 
ruimte is. De infanteristen krijgen collega's voor onder andere logistieke steun, medische 
steun, steun op het vlak van communicatie en informatie en Cyberbeveiliging. 
___________________________________ 
[*] Dit bataljon maakt deel uit van de 'landcomponent'. Een bataljon is een eenheid die 
onafhankelijk kan opereren.  Infanterie verwijst naar het soort gevechtseenheid: hier gaat het 
om militairen die hoofdzakelijk te voet vechten maar die wel over operationele 
wielvoertuigen beschikken. Een synoniem is 'grondtroepen'. 



 4 

We hebben begrepen dat er maximaal 1500 werknemers – zowel militairen als burgers – 
tewerkgesteld zullen worden, met een dagelijkse aanwezigheid van ongeveer 1000 mensen. 
Net als in élke militaire kazerne in ons land, zal er ook Franstalig Defensiepersoneel werken.  
Maar het gros van de eenheden in het kwartier van Geraardsbergen zal Nederlandstalig zijn. 
 
De uitgangspunten van Defensie 
 
De medewerkers van Defensie vermeldden volgende uitgangspunten. Het gaat voor hen over 
een uitdagend dossier met unieke mogelijkheden.  Het wordt een lang ontwikkelingsproces 
waarbij het beeld wordt gebruikt van 'een marathon en geen sprint'. Ze kiezen voor een 
constructieve samenwerking tussen Defensie, Stad en Solva. Ze organiseren een zoektocht 
naar partnerschappen, naar win-winsamenwerking. Ze hebben aandacht voor openheid, 
transparantie en regelmatige communicatie, met naast de huidige kanalen misschien ook een 
nieuwsbrief in de toekomst. Tot slot beklemtonen ze de sterke aandacht voor natuurbehoud 
die algemeen leeft binnen Defensie.  Veel militaire domeinen dragen er in grote mate toe bij. 
 
Onze inbreng 
 
Wijzelf kregen uitvoerig de kans om onze bekommernissen te uiten. Vooreerst over de 
ongerustheid die leeft bij heel wat inwoners. Daarbij gaat het ons niet alleen over die van 
Schendelbeke.  Ook de inwoners van Idegem, Ophasselt en Smeerebbe-Vloerzegem zullen 
rechtstreeks te maken hebben met de impact van het project.  Op onze vraag werd de 
voorzitter van de dorpsraad van Ophasselt mee uitgenodigd.  De twee andere dorpen 
beschikken momenteel niet over een dorpsraad.  Dit is ook in dit dossier een probleem.... 
 
We gaven aan dat het Stadsmagazine eerder beknopte artikels brengt die de klemtoon leggen 
op de 'opportuniteiten' – voor de extra tewerkstelling – en zich niet uitspreken over de 
nadelen.  De gepubliceerde verslagen van de stuurgroep geven zeer beknopte informatie en 
zijn weinig toegankelijk voor wie er niet bij was. Mét ons verwachten de inwoners meer 
informatie over de stand van zaken in het ontwikkelingsproces.  Aan de orde is ook 
uitgebreidere informatie over de mogelijke bedreigingen: de impact op de leefbaarheid van 
het dorp, op de open ruimte en op de biodiversiteit in de nabijgelegen natuurdomeinen. 
 
We legden ook uit dat we ons als inwoners vergeten voelen als 'stakeholder' in wat genoemd 
wordt het 'nieuwe lokale/regionale ecosysteem'. We zouden best samen rond de tafel zitten 
om zowel mogelijkheden/uitdagingen als bedreigingen op te lijsten en deze bespreekbaar te 
maken.  Om dan verder te bekijken wie wat gaat doen.  Dit is voor ons een begin van 
participatie van de burgers op het niveau van 'coproductie'. Wat betekent dat de overheid 
andere actoren meer interactief laat meedenken en dit liefst bij het begin van het proces. 
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Dé vraag: het RUP? 
 
Zoveel is duidelijk: bij de uitbouw van de kazerne zal een ruimtelijk uitvoeringsplan moeten  
worden opgesteld – het werd die avond bevestigd.  Wel is het zo dat de herbestemming van 
landbouwgrond naar militair domein juridisch niet zo duidelijk is bij gebrek aan een sluitende 
regelgeving. We moeten ook weten dat bij de opstelling van een RUP steeds een alternatief 
locatieonderzoek wordt vereist: “is er een plaats die meer aangewezen is, binnen of buiten 
Geraardsbergen?”  
 
Volgens de laatste informatie die we verkregen hebben zou het kabinet van de minister van 
Defensie binnenkort overleg plegen met het kabinet van minister Zuhal Demir.  Het verdere 
planningsproces zal dan – op basis van dit overleg – georganiseerd worden door Defensie, 
Stad Geraardsbergen en Solva. Het is ook duidelijk dat voor het ganse project overleg nodig 
is tussen de Vlaamse en de federale overheid. 
 
Een terugblik 
 
We kijken tevreden terug op deze ontmoeting met het aanvoelen dat onze bekommernissen 
gehoord werden.  Dat ook de stuurgroep overtuigd is van de noodzaak om uitgebreider te 
informeren en de inwoners als partners mét inspraak te beschouwen. De rol van de dorpsraad 
werd daarin bevestigd. De avond verliep in een constructieve en respectvolle sfeer.  Er werd 
ons meegedeeld dat de vertegenwoordigers van de stuurgroep er ook zo naar kijken. 
 
Nog bekommernissen? 
 
Hebt u nog vragen of bedenkingen, of hebt u bepaalde suggesties maak dan van de 
mogelijkheid gebruik om die door te spelen aan de stuurgroep KVT.          
Dit kan via kwartiervandetoekomst@geraardsbergen.be 
 
“Binnenkomende mails worden door de werkgroep Communicatie en Participatie 
beantwoord en geanalyseerd.  Terugkerende vragen kunnen mogelijk opgenomen worden als 
toekomstig item in een artikel van het stadsmagazine”.  
 
Wij van onze kant hopen er mee te kunnen voor zorgen dat u in de nabije toekomst zo goed 
mogelijk geïnformeerd wordt over het verder verloop van het planningsproces. 
 

  

mailto:kwartiervandetoekomst@geraardsbergen.be
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Schendelbeke 2030 
 

Op zondag 13 oktober 2024 vinden er opnieuw gemeenteraadsverkiezingen plaats. 
Met de dorpsraad willen we in aanloop naar deze verkiezingen een Prioriteitenlijst  
Schendelbeke 2023 opstellen voor de politieke partijen, waarin we onze verwachtingen naar 
realisaties in de nieuwe bestuursperiode voor Schendelbeke formuleren. En die nieuwe be-
stuursperiode vangt aan op 1 januari 2025 en loopt tot 31 december 2030.  Vandaar dat we 
deze prioriteitenlijst “Schendelbeke 2030” noemen. Waar willen we staan tegen 2030? 
 
De dorpsraad wil tegen eind 2023, één jaar voor de verkiezingen, “Schendelbeke 2030” 
voorstellen aan de politieke partijen. Dat geeft hen de kans om onze punten al dan niet op 
te nemen in hun verkiezingsprogramma. 
 

Graag willen we zoveel mogelijk inwoners 
van Schendelbeke betrekken bij het  
samenstellen van de prioriteitenlijst. 
 
Samen met deze gazette ontvang je een  
vragenlijst met thema's waar we graag jullie 
mening over kennen. Je kan de thema's ook 
in volgorde van belangrijkheid zetten. Of je 
geeft zelf ook ideeën aan die bij jou en/of 
mensen in de buurt leven. 
 
De vragenlijst kan digitaal worden ingevuld 
via de link vermeld op pagina 2 van deze 
dorpskrant.  Voor wie niet in de mogelijkheid 
is om digitaal te antwoorden of gewoon een 
papieren versie gemakkelijker invult, kan dus 
gebruik maken van het gedrukte exemplaar. 
 
Hoe dan ook:  we kijken met belangstelling 
uit naar jullie reacties. In september gaan 
we aan de slag met de ontvangen reacties. 
 

 
Laat je stem nu reeds horen!  
Dat moet je volgend jaar ook doen. 
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Infomoment: terugkoppeling verwevingszone. 
 
 

Op 26 juni werden we door het provinciebestuur en 
ons lokaal bestuur uitgenodigd op een infoavond 
over de verwevingszone tussen het 
industriegebied en de dorpskern. 
 

Die avond vonden behoorlijk wat 
Schendelbekenaren de weg naar het buurthuis. 
De deelnemers kregen de kans om verschillende, 
nauwkeurig uitgewerkte scenario's grondig te bespreken   
in kleine groepen en hun voorkeur aan te geven. Het werd een bijzonder geslaagde 
bijeenkomst, de naam 'participatie' absoluut waardig. 

 
“Onze” opmerkingen werden door het 
studiebureau verwerkt in een nieuw scenario dat 
zal worden toegelicht tijdens een tweede 
infomoment: 'terugkoppeling verwevingszone'  
en dit op: woensdagavond 11 oktober 2023. 
 
Een uitnodiging volgt, en......maakt u er opnieuw 
een geslaagde avond van? 

 

 

U wil op de hoogte blijven 

Communiceren met uw dorpsgenoten 

Ons contacteren 

Mee uw schouders onder onze werking zetten…. 

 
     www.facebook.com/dorpsraadschendelbeke 

 

     www.hoplr.com voor gebruiksvriendelijke communicatie met uw dorpsgenoten 

 

     Onze website : www.dorpsraadschendelbeke.be met nieuws, verslaggeving,  

      belangrijke mededelingen, de leden van de dorpsraad 

 

     Contact met onze voorzitter Jan Thienpont De Coster : 

              0497/68 56 72 of via dorpsraadschendelbeke@gmail.com 

 

www.facebook.com/NietsTeDoenInGeraardsbergen  

voor alles wat er te doen is in Geraardsbergen 

http://www.facebook.com/dorpsraadschendelbeke
http://www.hoplr.com/
http://www.dorpsraadschendelbeke.be/
mailto:dorpsraadschendelbeke@gmail.com%20e
http://www.facebook.com/NietsTeDoenInGeraardsbergen
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